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Kommunala pensionärsrådet 

 

Plats och tid Storstrand Kursgård, Öjebyn 

  Tisdag 5 december 08:30-12:00 

 
 

Beslutande Sven-Gösta Pettersson, Socialnämnden, ordförande 

 Benny Edlund, PRO, vice ordförande 

Robin Nilsson, PRO 

 Per-Olow Hedman, SKPF 

Inger Sjöström, SKPF 

Monika Lundkvist, SPF Seniorerna 

Gunnel Jonsson, SPF Seniorerna 

Ellinor Sandlund, Socialnämnden 

 Magnus Nyström, Samhällsbyggnadsnämnden 

  

 

Övriga deltagare Zara Berg, sekreterare  

Helena Magnusson, avdelningschef ordinärt boende 

 Per Lenndin, projektledare Kultur, park och fritid 

Annika Nordstrand, förvaltningschef Kultur, park och fritid 

Johanna Lundberg, hälsovägledare VO södra Norrbotten 

Annika Risberg, utvecklingsledare Socialtjänsten 

Jan Karlsson, TF avdelningschef SÄBO för äldre 

Lena Enqvist, omsorgschef Socialtjänsten 

 

 

 

              
Utses att justera Benny Edlund, PRO 

 
       Paragrafer §35 - §50 

 

Sekreterare Zara Berg 

 

 
 

Ordförande Sven-Gösta Pettersson 

 

 
 

Justerande Benny Edlund  

 

 

Förvaringsplats för  

protokollet                          Socialförvaltningen 
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Signatur justerare Utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

 

§ 35 

Mötets öppnande 

 

Mötet förklaras öppnat.  

 

§36 

Val av justerare 

 

Benny Edlund, PRO, utses att justera dagens protokoll. 

 

§37 

Godkännande av dagordningen 

 

En punkt läggs till på dagordningen: 

 

- Medialt uppmärksammat ärende 

 

Dagordningen godkänns. 

 

§38 

Föregående mötesprotokoll 

 

Ingen har något att påpeka.  
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§39 

Hälsoslingor och naturaktivitet på recept i Piteå 

 

Annika Nordstrand och Per Lenndin från Kultur, park och fritid, samt Johanna Lundberg från 

Piteå Hälsocentral är inbjudna för ett berätta om hälsoslingor och naturaktivitet på recept.  

 

Hälsoslingor i Piteå: 

 

- Karlberg 

- Grisberget  

- Bredviksberget 

- Fårön 

- Hälsans stig 

- Sandängesstranden 

- Strömlidabacken  

 

Hälsoslingorna har fyra olika graderingar utifrån svårighetsgrad och tillgänglighet.  

 

Grön hälsoslinga – fungerar i stort sett för alla 

Blå hälsoslinga – fungerar för gående  

Röd hälsoslinga – fungerar för de som går utan problem 

Svart hälsoslinga – fungerar för spänstiga naturvana   

 

Piteå har i nuläget inga svarta slingor. 

 

För att läsa mer om hälsoslingorna:  

www.pitea.se/halsoslingor  

 

 

Hälsovinster med naturvistelse: 

 

- Minskad stress 

- Förbättrad koncentrationsförmåga 

- Lindring av depression 

- Ökad livslängd  

 

 

 

 

 

 

http://www.pitea.se/halsoslingor
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Går det att mötas med rullstol på den tillgänglighetsanpassade spången på 

Sandängesstranden?  

 

- ”Spångens bredd är 150 cm men har avåkningsskydd så det går bort 4,5 cm på vardera 

sidan för detta. Kan inte riktigt svara på om det räcker för att mötas med två rullstolar från 

var sitt håll men jag har det för att en manuell rullstol är cirka 60 - 70 centimeter bred så 

det bör gå, men det blir tight. Eldrivna rullstolar är bredare och då blir det problem att 

mötas. Det finns dock två ställen där det är litet bredare längs spången som underlättar 

möte. Att mötas en gående och en rullstol ska inte vara något problem på Gläntan.”  

  

 

Se bilaga för att ta del av deras material. 

 

Bilaga 1 – Hälsoslingor i Piteå och naturaktivitet på recept 

 

§40 

Språkkunskaper hos personer som anställs  

 

Det erbjuds att studera svenska på arbetstid för tillsvidareanställd vård- och 

omsorgspersonal, som inte har svenska som modersmål.  

 

I början var det tänkt att ha två klasser med 25 personer i varje, alltså totalt 50 personer. 

Efter en träff med lärarna och det var dags att gå i skarp drift så försvann ungefär hälften av 

personerna på grund av olika anledningar. Så idag är det totalt 27 stycken som studerar, 

uppdelade i två olika grupper, utefter deras svenskanivå. De studerande har en vårdlärare 

och SFI-lärare och de håller till på Acusticum. 

 

De använder sig bland annat av Lingio, en språk-app med kurser i yrkessvenska. Den fungerar 

bra för en del men alla är inte bekväma med den. Fördelen med appen är att du kan träna 

själv, vart du än befinner dig. Lärarna är även behjälpliga med appen och de kan gå in och titta 

hur långt en person har tagit sig där.  
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§41 

Rutiner vid brand på SÄBO 

 

Rutiner finns om brandlarmet går. Man räddar alla personer, larmar och evakuerar där 

branden är. Varje avdelning är en brandskyddszon. Man ska flytta från en zon till en annan, 

och stänga in elden i zonen där det brinner, i väntan på räddningstjänsten.   

 

Man har en årlig genomgång samt brandskyddsronder där man följer checklistor. Man har 

brandskyddsansvariga på varje SÄBO som ser till så att allt fungerar. 

 

Man övar med personalen på SÄBO och inte med de boenden. Nödutgångar finns och dom 

ska vara fria både inifrån och även utifrån. Nödutgångarna ska skottas utifrån så man får upp 

dörren. Viktigt att säkerhetsställa snöskottningen så man får upp dörrarna.  

 

Vikarier introduceras kontinuerligt i arbetet kring brandsäkerhet. En katastrofpärm finns på 

varje hus, i den står vad ska man göra vid händelse av brand.  

 

§42 

Grundkunskap om demenssjukdomar 

 

Som en del av delegationsutbildningen får man grundläggande kunskap inom 

demenssjukdomar. Alla som ska ha medicindelegation gör detta. Även alla nya vikarier får via 

intron information gällande demens. 

 

Man går utbildning på www.demenscentrum.se 

 

Det finns 6 stycken specialistundersköterskor med inriktning demens, dessa är fördelade på 

tre olika SÄBO:n men dom ”lånas” även ut till de andra husen för att hålla i handledning och 

utbildning, där demens är ett område. 

 

Det jobbas även med BPSD = beteendemässiga och psykiska symptom vid demens. 

 

Ängsgården är stjärnmärkt mot demens och Munkberga är Silviahems-certifierade.  

 

Det uppkommer en fråga ifall det kan komma ut någon till pensionärsföreningarna och 

informera kring demens då man är anhörig till någon som drabbats av demens.  

 

 

 

http://www.demenscentrum.se/
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§43 

Förslag på sammanträdesplan 2024 

 

Förslag på sammanträdesplan 2024 visas. Det görs några ändringar av datum. 

 

Bilaga 2 – Sammanträdesplan 2024 

 

§44 

Hemtjänstindex 

 

Hemtjänstindex är, sen ett par år tillbaka, ett nytt sätt att mäta kvalitén i hemtjänsten. En del 

av det man kan se är grafiskt, och vill man få ut det per kommun och analysera, så kostar det 

40 000 kr. Det visar tydligt vilka områden som haft bättre/sämre resultat.  

 

Piteå kommun är med i detta men betalar inte för att själva ta ut rapporten.  

 

§45 

Möteslokaler för seniorer  

 

Det efterfrågas möteslokaler, dagtid i centrala stan, för cirka 70 – 80 personer.  

 

Några lokaler som finns att tillgå är:  

 

- Kaleido  

- Piteå museum har en lokal.  

- Lydiasalen, Christinaskolan 

- Norrmalmia foajé 

 

§46 

Belastningsregister  

Socialtjänsten tar inte ut utdrag från belastningsregistret då personer anställs. Socialtjänsten 

följer Personalavdelningens rekommendationer som inte tycker att man ska göra det. Det är 

inget lagkrav på att ta ut utdrag från belastningsregistret.  
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§47 

Medialt uppmärksammat ärende  
 

Utifrån ett medialt uppmärksammat individärende informerar Lena Enqvist, omsorgschef på 

Socialtjänsten, om hur processen kring biståndsbedömning ser ut och varför det är viktigt att 

göra rättssäkra bedömningar som bygger på lagar, förordningar och praxis.  

 

Informationen ges även om vikten av att ärende överprövas av förvaltningsrätt och 

kammarrätt för att säkerställa god rättssäkerhet.  

 

Mer information finns att läsa på:  

Biståndsbedömning inom socialtjänsten - Omsorg och stöd - Aktuellt (pitea.se) 

 

§48 

Frågor från föreningarna 

Inga frågor. 

 

§49 

Nämnderna har ordet  

 

Fastighets- och servicenämnden 

 

Varken ordinarie eller ersättare deltog på sammanträdet.  

 

Samhällsbyggnadsnämnden 

 

- Då det kommit in en fråga gällande pensionärsrabatt på buss så dras det lite kring det. 

Just nu är det inte aktuellt då Länstrafiken inte ägs av Piteå kommun. Länstrafiken kör 

alla bussturer utom i centrum där Citylinjen går och den är gratis för alla. Däremot 

håller Länstrafiken på att ses över, RKM ska göra en utredning gällande något 

rabattsystem. Förhoppningsvis under våren 2024. 

 

- Färdtjänsten har varit 77 % dyrare under 2023 än vad den egentligen ska vara, enligt 

avtal med RKM. Det har begärts en utredning om kommunen ska ta tillbaka 

färdtjänsten eller inte.  

 

 

 

 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.pitea.se%2Fpress%2FAktuellt%2FInvanare%2FOmsorg-och-stod%2Fbistandsbedomning-inom-socialtjansten%2F&data=05%7C01%7CLena.Enqvist%40pitea.se%7Cad3b259368d74d9b7c5a08dbf182e58a%7C00d9152ee7da4eddb1cf9b706245cc51%7C0%7C0%7C638369316711779398%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=DEhAaL%2FCMXfSsCsTynCn90CCX3ffPc3VglUpJ4mvbbk%3D&reserved=0
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Kommunstyrelsen 

 

Varken ordinarie eller ersättare deltog på sammanträdet.  

 

Kultur, park- och fritidsnämnden 

 

Varken ordinarie eller ersättare deltog på sammanträdet.  

 

Socialnämnden 

 

- Ny avdelningschef på SÄBO för äldre, Carina Sjaunja, hon började 1/12. 

 

- Fortsatt stora utmaningar med kompetensförsörjning.  

 

- Allt med Skogsgården flyter på. Det ska börja målas nu i december.  

 

§50 

Övriga frågor 

 

- Ordförande säger att om man har många punkter som man vill ta upp på 

dagordningen, men tänker att det inte hinns med, så är det inga problem att förlänga 

ett sammanträde och ha en heldag i stället för en halvdag.    

 

- Seniordagen gick bra. Det var 160 deltagare på Framnäs och cirka 50 deltagare på 

Lemon Tree Bar & Restaurang. Seniordagen/seniorveckan är vartannat år så nästa blir 

2025. 

 

 

 

 

Mötet avslutas.  

 


